
P R O T O K Ó Ł   Nr  08/2011 
 z wspólnego posiedzenia komisji  

odbytego 12 kwietnia 2011 r.  
w sali narad Urzędu Gminy w Chrzypsku Wielkim 

w godz. 10oo – 1340  
 
 
Porządek obrad : 
 

1. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2010 rok jednostek organizacyjnych gminy : 

- Zespołu Szkół, 
- Przedszkola, 
- Biblioteki, 
- OPS, 
- Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, 
- Urzędu Gminy. 

4. Wybór przedstawiciela Rady Społecznej ZOZ w Międzychodzie. 
5. Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy Chrzypsko Wielkie za 2010 r. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie obrad. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli : 
 
Wg listy obecności 
 
 
 
 
do p. 1 

Posiedzenie otworzyła i obradom przewodniczyła Przew. Komisji Oświatowo – 
Społecznej radna GraŜyna Grzesiak, która stwierdziła, Ŝe w posiedzeniu uczestniczy  
12 radnych , wobec tego komisja moŜe podejmować prawomocne decyzje. 
 
do p. 2 

Proponowany porządek obrad wszyscy otrzymali z zaproszeniem na posiedzenie. 
Przew. Komisji zapytała czy ktoś wnosi propozycje zmian względnie uzupełnień do porządku 
obrad. Nie wniesiono uwag ani uzupełnień. 
 
do p. 3  

   Sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2010 rok jednostek organizacyjnych gminy : 
 

- Zespołu Szkół 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu tej jednostki przedstawiła księgowa p. Irena Stachowiak. 
Swoja wypowiedź skupiła na najwaŜniejszych dochodach i wydatkach. 
W dyskusji głos zabrali : 
 
Radna G.Grzesiak – budŜet wykonano prawie w 100 % . Panie Wójcie zadam pytanie, kiedyś 
zadałam je Skarbnikowi i teraz podtrzymuję – słyszymy w sprawozdaniu szkoła, gimnazjum , 



stołówka, świetlica, czy nie moŜna prowadzić księgowości szkoła – gimnazjum, czy to musi 
być tak rozdrobnione ? bo ostatecznie Skarbnik odpowiedział, Ŝe niekoniecznie musi być tak 
szczegółowo. Proszę o odpowiedź , niekoniecznie dzisiaj, Ŝeby się nie rozdrabniać, bo dla 
jednego nauczyciela trzeba robić oddzielny paragraf, chyba Ŝe ustawa o finansach 
publicznych nie pozwala. 
 
p. I. Stachowiak – to jest skomplikowane i utrudnia sporządzanie sprawozdań. 
 
Wójt – dobrze w najbliŜszym czasie nowy skarbnik się tym zajmie, ale z uwzględnieniem 
przepisów. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

- wykonanie budŜetu Ochotniczych StraŜy PoŜarnych 
przedstawiła księgowa Urzędu Gminy p. Wiesława Mecha. 
BudŜet OSP wykonano w 85,67 % . 
 
Radna G. Grzesiak – czego nie wykonano ? 
W. Mecha – diety i materiały, remonty i usługi. Najwięcej na materiałach ponad 4 tys. zł. 
 
Radny Milka – ile wyniosły badania psychologiczne ? 
W. Mecha – 120 zł. 
 
Przew. Rady Gminy – który pojazd był remontowany ? 
W. Mecha – nie wiem. 
 
Przew. Rady Gminy – przy tym sprawozdaniu powinien być ktoś z OSP. 
 
Poproszono  na posiedzenie pracownika Urzędu Gminy p. Zbigniewa Majchrzaka,  
który w urzędzie zajmuje się sprawami OSP. 
 
Radna G. Grzesiak – jak są remontowane pojazdy straŜackie, czy jest opracowany 
harmonogram ? 
Z. Majchrzak – są naprawiane wtedy, kiedy któryś się zepsuje, nie ma harmonogramu,  
są naprawiane na bieŜąco. Nie ma robionych kapitalnych remontów. 
 
Przew. Rady Gminy – w sprawozdaniu jest podany remont pojazdu, gdzie ? 
Z. Majchrzak – w Chrzypsku Wielkim – hamulce, układ wydechowy, pompa i drobne 
naprawy w wioskach, coś teŜ było robione w Gnuszynie. 
Wójt – większość pieniędzy poszła na Stara w Chrzypsku Wielkim. 
 
Przew. Rady Gminy - czy te 8 samochodów, które ma straŜ są sprawne i mają przegląd 
techniczny ? 
Z. Majchrzak – są sprawne, wszystkie mają przeglądy techniczne, tylko w Gnuszynie 
potrzebny jest akumulator. 
 
Radny Gwizdał – czy na utrzymanie straŜy i remonty samochodów i straŜnic  pieniądze dają 
rady sołeckie ? bo wiem, Ŝe dają. 
Z. Majchrzak – nie tak do końca, bo o te  środki są podnoszone plany. Większych remontów 
nie było, tylko straŜnica w ŁęŜcach i Chrzypsko, ale duŜo zrobili teŜ straŜacy sami. 



 
Przew. Rady Gminy – ile jest wypłacane za poŜar ? 
Z. Majchrzak – 10 zł/godz. 
Wójt – jest na to uchwała Rady Gminy. 
W. Mecha – kierowcy samochodów straŜackich mają miesięczny ryczałt. 
 
Radny T. Jurgowiak – ze straŜą jest problem, Ŝeby do 15 grudnia mieli przyznane środki , 
Ŝeby mogli składać wnioski do Zarz. Wojewódzkiego. My uchwalamy budŜet później i jak 
oni nie wiedzą jakimi środkami będą dysponowali, nie mogą występować o dofinansowania. 
 
Radny Nowak – był pomysł, Ŝeby straŜy kupić nowoczesną pompę. 
Wójt – zawsze za tym byłem i nadal jestem, Ŝeby straŜ miała porządny, nowy sprzęt. 
 
Przew. Rady Gminy – lepiej kupić wysokowydajną pompę do odpompowywania. 
Z. Majchrzak – jedna pompa kosztuje ok. 20 tys. zł, ale te nowoczesne pompy nie są 
dopuszczane do zawodów. 
 
Radna G. Grzesiak – czy nam chodzi o zawody, czy o skuteczność działania przy poŜarach ? 
Z. Majchrzak – na te wyjazdy, które mamy , posiadany sprzęt wystarcza. 
 
Radny Ławniczak – jednostka z Chrzypska musi się doposaŜyć  na ratownictwo drogowe. 
Radny Gwizdał – budŜet jest niewykonany, bo nigdy nie wiadomo ile będzie poŜarów. 
 
Wójt – nic się nie stało, Ŝe jeden rok nie wykorzystano pieniędzy . Zawsze byłem za kupnem 
nowego, porządnego sprzętu. Jesteśmy w powiecie i musimy współgrać. Poruszałem temat  
z Komendantem Powiatowym StraŜy PoŜarnej i dowiedziałem się, Ŝebyśmy dali sobie spokój 
z motopompami, bo są niepotrzebne. Teraz samochody są juŜ z wodą, lepiej nabyć zestaw  
do ratownictwa drogowego. ZbliŜa się koniec zebrań wyborczych w jednostkach, będą 
wybierane władze gminne. DuŜe zestawy do ratownictwa ok. 60 tys. zł  są refundowane, ale 
nam wystarczy mniejszy, przyda się tez pompa szlamowa. Są podtopienia i taka pompa jest 
potrzebna. Tegoroczny budŜet jest trochę wyŜszy , niech się wybiorą i wtedy decydują na co 
chcą wydawać. JeŜeli będzie potrzeba , to dołoŜymy pieniędzy. Na pewno jest potrzebny 
zestaw ratunkowy i pompa. Mamy w budŜecie 67 tys. zł to jest duŜo i mało zarazem. Musimy 
utrzymać 8 samochodów i kilka jednostek. Dalej juŜ Ŝycie zweryfikuje, wykruszyły się OSP 
w Białokoszu i  Śródce powoli pewnie i w Białczu. 
 
Przew. Rady Gminy – straŜ powinna pomyśleć o pozyskaniu 1 %, jednostki nie korzystają  
z tego. 
 
Radna Grzesiak – powinniśmy porządnie wyposaŜyć jedną jednostkę, a pozostałe powinny 
być jednostkami wspomagającymi. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 

- przedszkola 
Wykonanie budŜetu za rok ubiegły w przedszkolu przedstawiła dyrektorka p. Maria Ziółek. 
W dyskusji głos zabrali : 
Radna G. Grzesiak – kto jest palaczem ?  
Dyr. Ziółek – p. Poliński. 
 



Radna G. Grzesiak – problemem w przedszkolu jest rozdrobnienie etatowe, co za tym idzie 
trudność w egzekwowaniu poleceń. 
M. Ziółek – brak nam przede wszystkim pracowników gospodarczych, ale nie moŜemy 
zatrudnić, bo ciągle brakuje pieniędzy. 
 
Radny Jurgowiak – ile osób jest zatrudnionych w przedszkolu ? 
M. Ziółek – 14 osób. 
 
Radna Grzesiak – jaka podstawa prawna normuje, na ile dzieci przysługuje pomoc ? 
M. Ziółek – nie ma takiego przepisu, musi być zapewnione bezpieczeństwo, mamy zapis  
w statucie. Zapewniamy pomoc w zaleŜności od ilości dzieci. W oddziale 3 latków muszą być 
dwie pomoce. 
 
Radna Grzesiak – nie będę się wypowiadać, jeśli przedszkole jest nieferyjne,  
co z 1 miesiącem bez pracy, odbieram sygnały, Ŝe przedszkole jest nieczynne. 
M. Ziółek – przedszkole jest nieczynne, jeŜeli nie ma dzieci. 
 

- biblioteki 
Wykonanie budŜetu zaprezentowała Dyr. Gminnej Bilioteki Publ. Irena Kulczyńska. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
Przew. Rady Gminy – ile środków biblioteka pozyskała z zewnątrz oprócz dotacji  
z ministerstwa ? 
I. Kulczyńska – tylko te z ministerstwa. 
 
Przew. Rady Gminy – mamy dwie firmy kwiatowe, które pod koniec sezonu wyrzucają 
cebulki, moŜna spróbować od nich  pozyskać, po co kupować kwiaty do sadzenia . 
I. Kulczyńska – dostaliśmy kwiaty od p. Bogdana Królika. 
 
Radna Grzesiak – coś trzeba zrobić z kulturą, mamy jakieś dobro, jest bez zarządzania, coś 
trzeba koniecznie zrobić z kulturą. 
Nikt więcej głosu nie zabrał. 
 

- Ośrodka Pomocy Społecznej 
Maria Nowak Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła wykonanie budŜetu przez 
kierowaną przez siebie jednostkę. 
W dyskusji głos zabrali : 
 
Przew. Rady Gminy – płacimy za dwie osoby w OPS, czy one są samotne ? 
M. Nowak – robimy wywiad, sprawdzamy rodzinę wszystko zgodnie z ustawą o pomocy 
społecznej. 
 
Radna G. Grzesiak – czy liczba osób korzystających z pomocy zwiększyła się czy 
zmniejszyła ? 
M. Nowak – w skali roku jest to ok. 130 – 150 osób. 
 
Radna Grzesiak – czy jest zjawisko dziedziczenia korzystania z pomocy społecznej ? 
M. Nowak – tak. 
 



Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
Przew. Komisji – zakończyliśmy sprawozdania wszystkich jednostek podległych, wobec tego 
poproszę teraz o przegłosowanie wykonania budŜetu. 
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budŜetu przez jednostki podległe ? 
W głosowaniu jawnym 12 radnych biorących udział w głosowaniu pozytywnie zaopiniowało 
wykonanie budŜetu za rok 2010 przez jednostki podległe gminie. Głosów przeciwnych  
i wstrzymujących nie było.  
 

- urzędu gminy  
Wiesława Mecha księgowa w Urzędzie Gminy przedstawiła wykonanie budŜetu  UG. 
W dyskusji głos zabrali : 
 
Przew. Rady Gminy – ile pieniędzy płacimy na Izby Rolnicze ? 
W. Mecha – to jest 2% podatku rolnego, 7,5 tys. zł. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
Przew. Komisji poprosiła o przyjęcie wykonania budŜetu Urzędu Gminy. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych. Wykonanie przyjęto 12 głosami bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. 
 
do p. 4 

Wybór przedstawiciela Rady Społecznej ZOZ w Międzychodzie. 
Przew. Rady Gminy poinformował, Ŝe w związku z upływem kadencji Rady Społecznej ZOZ 
wpłynęło pismo od Starosty Powiatowego o skazanie przedstawiciela gminy do pracy w tej 
radzie. Do tej pory przedstawicielem był E. Ziółek. I jest sugestia, Ŝeby tren przedstawiciel 
pozostał. Wiadomo, Ŝe jako Wójt ma teraz więcej obowiązków, ale jest zorientowany w 
temacie i zaangaŜowany w tą działalność. 
 
Radny Jurgowiak – niechby Wójt został, obojętnie czy była sugestia czy nie. Sprawdził się. 
 
Radna Grzesiak – wgryzł się w temat,  jest na bieŜąco co się tam dzieje, więc dobrze Ŝeby się 
zgodził. 
 
Wójt – wyjaśnię dlaczego było wskazanie na moja osobę. OtóŜ starostwo planuje 
wybudowanie oddziału połoŜniczo – ginekologicznego, bo szpital w Sierakowie będzie 
zlikwidowany z wielu względów. Budowa ma być wspuerana przez samorządy, dlatego 
starosta wskazywał, Ŝeby przedstawicielami w Radzie Społ. ZOZ byli wójtowie i 
burmistrzowie. 
 
Wójt wyraził zgodę. 
W głosowaniu jawnym 12 radnych biorących udział w glosowaniu opowiedziało się za ta 
kandydaturą. 
 
do p. 5 

      Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy Chrzypsko Wielkie za 2010 r. 
Radna Grzesiak – nasuwają mi się dwie refleksje – inflacja chyba rośnie, bo budŜet jest coraz 
wyŜszy, a kwoty wydatków nie rosną. 
 



Radny Jurgowiak – raczej jest to spowodowane pozyskaniem środków unijnych, a nie 
inflacją. 
 
Radna Grzesiak – to teŜ, ale oficjalnie inflacja jest niska. Podsumowując wykonanie budŜetu 
za rok ubiegły naleŜy stwierdzić, Ŝe nie jest źle. 
 
Radny Jurowiak – moŜna powiedzieć, Ŝe jest bardzo dobrze. Wykonano inwestycje za taka 
kwotę i nie spowodowało to olbrzymiego wzrostu zadłuŜenia. 
 
Wójt – w dół ciągnie pomoc społeczna , akcyza za paliwo, prawie jak oświata. 
Radny Jurgowiak – nie sfinansowano z dochodów własnych inwestycji. Wskaźnik jest 
bezpieczny. 
Wójt – przez kredytowanie wyczyściliśmy konto na koniec roku prawie do zera. Trzymanie 
na kontach bieŜących pieniędzy nie jest dobre. Sytuacja kredytowa gminy jest dobra. 
 
Nikt więcej głosu nie zabrał. 
W głosowaniu jawnym 12 radnych biorących udział w głosowaniu przyjęło sprawozdanie   
z wykonania budŜetu gminy za rok 2010 bez głosów przeciwnych i wstrzymujących. 
 
do p. 6 
 Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Milka – do Wójta – rolnicy pytają co dalej ze słupami na polach , nie wiem co 
odpowiedzieć. 
 
Wójt – to był sztandarowy temat Izb Rolniczych, a teraz trochę ucichł. 
Radny Gwizdał – z tego co pamiętam, to zbierali pieniądze i wytypowano osobę, która miała 
reprezentować rolników, Ŝeby kaŜdy nie musiał wnosić oddzielnej sprawy. 
 
Radny Milka – p. Hanna Kaczmarek ma problem z wodą, moŜe partycypować w kosztach 
doprowadzenia wody do jej posesji. 
Wójt -  jest Pani Kaczmarek, są Państwo którzy kupili stację kolejową w RyŜynie, w 
Chrzypsku teŜ jest taka sytuacja. Państwo musicie zdecydować co będziemy robili. Temat jest 
jutro do rozmowy, bo to powinno robić KZB. 
 
Posiedzenie opuścili radny Wicenty i Rybarczyk. 
 
Wójt – właściciel majątku jest zakład gosp. komunalnej i on powinien rozbudowywać 
wodociąg. 
 
Przew. Rady Gminy – 1) w ostatnim okresie pojawiła się dość duŜa absencja na 
posiedzeniach komisji, 
2) w turnieju samorządowym uczestniczyło 2 radnych i jeden jako kibic. 
 
Radny Nowak – pobocze i rów w Białczu. 
Wójt – planujemy w tym roku po tej zimie zrobić duŜo. 
 
Radny Sawala – droga k. Pana Kąkolewskiego – droga wojewódzka i nie zrobiona, a jest 
fatalna. 
 



Radny Jurgowiak – czy na drogach gminnych będziemy coś robili. 
Wójt – tak. 
 
do p. 7 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przew. Komisji zakończyła posiedzenie. 
 
 
Protokołowała 
 
M. Borowicz                                                           

Przewodnicząca Komisji 
 
            
            GraŜytna Grzesiak 
 
 
 
 


